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REFERAT 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

31. januar 2024 

Kl. 18.30 -20.30  

Afdeling Rosenlund 

 

 

Medlemmer 
Forældre 

 

 
Elever 

 
Medarbejdere 

 
Ann Dorte G. Davidsen, Johnny Hejdemann, Christine 
Skovgaard, Sandra Schødt Nøddebo, René Jensen,  
Mads Kristensen, Mette S. Nielsen, Signe Andersen,  
 

Nora 9.e, Maja 9.e, Ayla 8.a 

 
Louise Rødkilde, Trine Ø. Taylor, Kim A. Rasmussen  
 

Inviterede 
Ledelse 

 

 

Politisk 
 
 
Afbud:                     

 

Distriktsskoleleder Nana H. Walbum 

Pædagogiske leder Gitte Aggerholm 
 

Peter Als 

 

 

Trine Ø. Taylor, Peter Als, Signe Andersen 

 

O = Orientering / B = Beslutning 

 

Referatet fra skolebestyrelsesmødet den 31. januar 2024 er godkendt af 13 ud af 14 
skolebestyrelsesmedlemmer.  

René kan ikke godkende referatet. 

 

 

 

Faste punkter 

• Godkendelse af dagsorden  

René kan ikke godkende dagsordenen for mødet den 31. januar. 

Der skal fremover stå, at agendaen vedrører Skolebestyrelsesmøde. 

De seneste møder har der været et indledende punkt på 

dagsordenen omkring ”Godkendelse af dagsorden” 

og ”Godkendelse af referat fra seneste møde”. Fremadrettet 

håndteres opklarende spørgsmål og kommentarer ift. dagsorden og 

referat via skriftlig kommunikation (beskeder) på Aula (enten direkte til 

formanden for Skolebestyrelsen eller til hele skolebestyrelsen). Derfor 

medtages punktet ikke på kommende dagsordener, således at der 

styres efter at mødetiden bruges på mere ”Retning og Resultat” og 

mindre på ”Proces og Projekter”.  

 
Alle 
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• Godkendelse af referat fra seneste møde 

Rene savner dokumentation af sidste mødes gennemgang af 

processen for udvidelse af Lundebjerg. Billederne (plakater der er 

hængt op på ledelsesgangen på Lundebjerg) af processen for 

udvidelse af Lundebjerg sendes direkte til René. 

René mener ikke, at det blev besluttet, at Johnny og Nana skal 

prioritere rækkefølgen i behandlingen af eksisterende principper på 

skolebestyrelsesmøderne.  

I referatet skal der stå, at der var en afstemning om man ville have 

Spare- og omprioriteringskataloget med til kontaktforældremødet - 

det vil efterfølgende blive rettet til.  

 

18:30 – 18:40 

 

Nyt fra Elevrådet (O) 

• Nyt fra Elevrådet 

Eleverne ønsker, at de lærere, der var med til terminsprøver skal være 

bedre forberedt om reglerne til prøverne. 

Elevrådet har drøftet overnatning på 7.årgang, og om det giver 

værdi for eleverne, og elevrådet ønsker, at det fortsætter. Der er lidt 

blandet holdning til, om lærerne skal sove i klasserne. 

Der er skolevalg torsdag d. 1. feb. 2024. 

Elevrådet er glad for at 6. årgang får nye Chromebooks. 

 

 
Eleverne 

18:40 – 18:55 Kort orientering (O) 

• Skolens ledelse 

Der er en ny procesplan for ansættelse af indskolingsleder på LU. 

Der har været ekstraordinære forældremøder på 2. årgang bl.a. på 

grund af hyppige skift af lærere. Der har været en ansættelsesrunde 

til lærere på 2.årgang, men skolen har endnu ikke fundet det rette 

match.  

Der er startet ny leder i indskolingen på afd. RO.  

• Medarbejdere 

Der er startet en ny leder i indskolingen på afd. RO, hvilket 

medarbejderne er meget glade for.  

Der har været en opsigelse i BFO’en. 

• Forældrerepræsentanter  

Datatilsynet har netop givet et påbud i Chromebook-sagen, hvor 

Ballerup kommune indgår.  

 

 
Ledelsen 

Medarbejdere 
Forældre 

18:55 – 19:05 Opfølgning fra møde med kontaktforældre (O) 

• Ann Dorte, René og Mette giver en opsamling på, hvad der blev 

snakket og spurgt om. 

• Forældrerepræsentanterne i Skolebestyrelsen gav udtryk for den 
klare opfattelse, at den aftalte agenda ikke blev fulgt på 
kontaktforældremødet af René.  
 
René brugte bl.a. en anden præsentation, end den der var 
godkendt af Skolebestyrelsen. Heri spurgte han, om 
kontaktforældrene hellere ville have at skolebestyrelsen arbejder 
med nye lovpligtige principper i stedet for at bruge de næste par 
år på at revidere eksisterende principper. Skolebestyrelsen har 
allerede i fællesskab truffet beslutning om at starte med de 
eksisterende principper og derefter tale om nye og lovpligtige 
principper.  

Forældre 
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Afvigelsen fra den aftalte agenda medførte, at der på mødet 
blev meget lidt tid til drøftelse med kontaktforældrene om 
Skolebestyrelsens aftalte punkter om bl.a. hvordan flere forældre 

kunne få interesse i at være medlem af skolebestyrelsen, og hvilke 
emner der kunne være interessant at drøfte fremadrettet. 
 
De øvrige forældrerepræsentanter i skolebestyrelsen understreger, 
at Rene på mødet alene gav udtryk for sin personlige holdning og 
således ikke loyalt gengav den fælles holdning, der var blevet 
aftalt og besluttet af skolebestyrelsen forud for mødet.  
Dette er en klar og utvetydig overtrædelse af Skolebestyrelsens 
regler omkring ”Kommunikation i skolebestyrelsen” hvor der bl.a. 
står at ”det skal klart fremgå, at man taler på egne vegne” 
(https://skovlundeskole.dk/skolebestyrelsen).  
 

• Der deltog ca. 18 forældre (mødet blev afholdt online). 

• Arbejdet med principper blev taget op på 
kontaktforældremødet.  

• En forælder foreslog arbejdsgrupper til skolebestyrelsen, som man 
kan melde sig til. 

• Det blev nævnt, at der var usikkerhed om, hvordan klasserne 
deles ved overgangen til 7. klasse, og om man kan komme alene 
over i en ny klasse. 

• Opfordring til at der på et tidspunkt igen i skolebestyrelsen drøftes 
stamklasser på tværs af matriklerne. 
 

19:05 – 19:15 

 

Opfølgning fra møde i Skoleforum (O) 

• Hovedpunkterne fra mødet (30. januar) 

Sandra og Johnny deltog på mødet i Skoleforum. 

Det der fylder på Ballerups skoler er bl.a. Antimobbestrategien, 

Mobilfri skole og kommende valg til skolebestyrelserne (inkl. valg på 

Skovlunde Skole til foråret). 

 

”Højt begavede elever” blev drøftet på Skoleforum. Det var et 

inspirerende oplæg, og det kunne være et punkt der blev taget op 

på et kommende Skolebestyrelsesmøde.   

Der var også orientering om konferencen for forældrebestyrelser d. 8. 

og 9. marts. Fra Ballerup Kommune er der en opfordring til, at 

medlemmerne melder sig til. Eleverne er også inviteret. Tilmeldingsfrist 

d. 1.februar. 

 

Det var status om meddelelsesbogen (en del af Meebook), og det 

starter op i foråret til kommende ”skole-hjem-samtaler” – mere info 

kommer fra Skoleledelsen. 

Sandra 

19:15 – 19:30 Godkendelse af Skolebestyrelsens årshjul (B) 

• Kommentarer til indhold i Årshjulet sendes til Skolebestyrelsen inden 
mødet (via Aula i tråden hvor agendaen er sendt) 

• PILOT-torsdage bliver et obligatorisk element i tilsynet af 
Indskoling/Mellemtrinnet/Udskoling/BFO 

• Udestår dialog om indhold og antal af forældremøder som 
forældrerepræsentanterne i Skolebestyrelsens deltager i (drøftes på 
et kommende møde) 

Johnny 

https://skovlundeskole.dk/skolebestyrelsen
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Bilag 1 – Årshjul - Skolebestyrelsen Skovlunde Skole 

Bilag 2 – Tilsyn af principper - prioriteret rækkefølge januar 2024 

Punktet blev udsat og tages med på næste skolebestyrelsesmøde. 

19:30 – 19:40 Godkendelse af ”Princip for beskrivelse af skoledagens længde” (B) 

• Oplæg fra Mette i forhold til evt. justering/præcisering 

• Kommentarer til princippet sendes til Skolebestyrelsen inden mødet 
(via Aula i tråden hvor agendaen er sendt) 

• Behandling og beslutning af indhold 

Bilag 3 - Princip for skoledagens længde - tilsyn januar 2024 

Valgfag er central bestemt, så det med udbud tages ud af princippet. 
Folkeskolelovens bilag 1 tages med.  
Godkendelse af princip bliver vedtaget med ovenstående rettelser.  
Der var ingen afstemning. 

 
Mette 

19:40 – 19:50 Brev til politikkerne om omklædningsrum (B) 

• Christine har udformet et brev til politikerne omkring opdatering af 
omklædnings- og badefaciliteter på Skovlunde Skole 

• Kan Skolebestyrelsen godkende at brevet sendes til politikkerne? 
Bilag 4 - Nedslidte omklædningsrum i Skovlunde 
Bilag 5 - nedslidte baderum – idekatalog 
Skolebestyrelsen bakker op om ordlyden i brevet, og at det skal sendes 
afsted til politikerne (Børne- og Skoleudvalget).  
Christine sender det afsted til Peter Als (Politisk repræsentant i 
Skolebestyrelsen), som opfordres til at sende det videre. 

Christine 

19:50 – 20:15 Senere mødetid for udskoling (B) 

• Gennemgang af hovedpointerne fra kommunen omkring senere 

mødetid for udskolingen (Nana præsenterer). 

• Skolebestyrelsen skal melde tilbage til kommunen om vi ændrer 
holdning til senere mødetid for Udskolingen (for et års tid siden var 
vores holdning at der ikke skulle være senere mødetid for 
Udskolingen). 

• Der skal træffes en beslutning på mødet om vores. 

• Nana svarer kommunen. 
Bilag 6 – Mødetid  
Bilag 7 – Sundsøvn-rapport 2023 
Nana orienterede Skolebestyrelsen om de fremsendte bilag.  
Elevrådet var overvejende imod senere mødetid. Eleverne stillede også 
spørgsmålstegn ved, om alle rent faktisk ville få de ekstra opgaver lavet, 
og man dermed ville opleve den ønskede effekt. 
Der ønskes en mere kritisk og nuanceret tilgang end det tilsendte 
materiale, som vurderes at være entydigt positivt. 
Der kan være fordele og ulemper ved skytimer. Skytimer, hvor 
undervisningen skal foregå online sidst på dagen, kan være hårdt for en 
gruppe elever, der har brug for struktur og hjælp fra lærer.  
 
Skolebestyrelsens tilbagemelding er et ”Nej” til senere mødetid, bl.a. 
også på baggrund af Pilottorsdag.   
Der var ingen afstemning. 

Nana 

20:15 – 20:30 Dialog om indhold i ”Antimobbestrategi” (O) 

• Input fra MED-udvalgets 1. behandling – kort kommentering fra 
Skolebestyrelsen 

Medarbejdere 
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• MED-udvalget kommer retur med et konkret oplæg på April mødet 
Bilag 8 - Antimobbe strategi 
Punktet blev udsat og tages med på næste skolebestyrelsesmøde, så 
det også synkroniseres med møder i MED-udvalget. 
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Emner til behandling på fremtidige skolebestyrelsesmøder (ikke prioritet rækkefølge) 

 

 

 

Emne  

Årshjul 
– Opdaterer og tilret jf. officielle leverancer 

Lovpligtige principper 
– Identificere de manglende 
– Lav en plan for udarbejdelse  

Mulige principper  
– Identificere behov og ønsker 
– Lav en plan for udarbejdelse 

Tilsyn af principper 
– Prioritering og plan for tilsyn 

Forældreinddragelse 
– Dialog om behov og ønsker 

Skolefritidsordning 
– Dialog om inddragelse af skolefritidsordning (BFO, Fritter, ungdomsklub osv.), sikre et 
fælles arbejde før, under og efter skoledagen.  

Dialog om digitaladfærd  
- Hvad skal digitale medier bruges til, og i hvor stort omfang skal det være en del af 
undervisningen og dagligdagen i skolen (skoletid, frikvarter, fritidsordning) - skole medier / 
privat medier 

Opfølgning på ”Pilot torsdage” 
– Hvordan går det, hvad får børnene/lærer/pædagoger ud af det, hvad har ændret sig 
siden det startede – får vi mere end 20% læring ud af at bruge 20% tid? 

Opfølgning på klassedannelse i 6.-7. klasse 
- Erfaringer og status fra de seneste år 

Gallasfest på Skovlunde Skole 
- Dialog om skolens rolle i Gallafest i 9. klasse 

Fremtidens Skolebestyrelse 
- Hvilken rolle har man som medlem af Skolebestyrelsen? 
- Hvordan gør man bestyrelsesarbejdet interessant for forældre på skolen. 


